
FREDERICIA KOMMUNE 

 

TILSYNSSKEMA 
JOURN.NR. 

13/12840 

Foreningens navn: DeltaSwim 

Tilsynsstedets adresse: Fredericia Idrætscenter 

Kontakt person: Kurt Hansen, formand                              Tlf. nr./e-mail:   

Dato for tilsynet: 27.1.2014                                                Klokkeslet: 17-19 

Navne på repræsentanter fra foreningen, som deltager i tilsynet: 

Jens Bisgaard (Kasserer), Klaus Anker Nielsen (Næstformand) og  

Kurt Hansen (Formand) 

________________________________________________________________________________ 

Liste over bestyrelsesmedlemmer og senest kendte årsregnskab vedlagt 

________________________________________________________________________________ 

1. Tilsluttet SIF: ja 

2. Foreningens hjemmeside og eller facebook: www.deltaswim.dk   

3. Primære aktiviteter: Svømning – bredde og elite  

4. Åbningstid / Aktivitetstimer: ca. 20 timer pr. uge i næsten hele svømmehallen. 

5. Antal medlemmer/deltagere i foreningen: knap 800 medlemmer, heraf er ca. 60-65 

konkurrencesvømmere. 

6. Antal medlemmer/deltagere tilstede ved tilsynsbesøget: 30-40 svømmere - fra 5 år til unge 

under 25 år, fordelt på begyndere, let øvede, øvede og konkurrencesvømmere. 

7. Foreningens udvikling, herunder om der er stigning eller fald i antal medlemmer: De sidste 

3 år har det ligget stabilt. For 4-5 år siden var der ca. 100/150 flere medlemmer. 

8. Er der hold/aktiviteter foreningen ikke har fået op at stå i denne sæson, hvis ja hvorfor: 

9. Kontingent (for forskellige aldersgrupper/hold): Kontingent: fra 400 kr. – 2500 kr. plus 

stævneudgifter. Hurtigt 5-7.000 kr. for en svømmer på A holdet pr. år 

(konkurrencesvømmer). Der er en del brugerbetaling ud over kontingentet. 

10. Udvikling i foreningens økonomi over de sidste tre år: 

ÅR Indtægter Udgifter    Overskud Egenkapital 

2012 1.231.551 kr. 1.275.861 kr.   -44.314 251.075 kr.  

2011 1.175.600 kr. 1.148.695 kr.   26.905 kr.  357.765 kr.  

2010 1.153.260 kr. 1.104.398 kr.   48.862 kr.  300.860 kr.  

 

11. Kommunale tilskudsforhold for foreningen: Tilskudsmodellen - 2. Halvår. De er meget 

glade for at vi har omlagt det, så det er K&F der indhenter tal fra hallen. Det har sparet 

DeltaSwim for meget arbejde. Det er godt.  

 

http://www.deltaswim.dk/


Det er en udfordring, at der er forskellige priser for 50m over for 25m og springbassin og 

midterbassinet. Svømmetimetilskuddet er det samme. Det koster ca. 10-12.000 kr mere for 

DeltaSwim pr. år. Kan vi finde en bedre løsning for DeltaSwim på det. DeltaSwim vil gerne 

have at prisen for at leje alle tre bassiner er den samme som at leje 50 M. Prisen på 

svømmehallen reguleres årligt. De er ikke sikre på, at tilskuddet reguleres tilsvarende. Gratis 

haller ville bl.a. betyde billigere kontingent og mulighed for andre aktiviteter.  

 

12. Nuværende udfordringer for foreningen: DeltaSwim har nok unge trænere, men kan altid 

bruge flere voksne. De har en udfordring med en af aftenskolerne, der er begyndt at tilbyde 

alm. Svømmeundervisning.  

FICness og de aktiviteter de tilbyder, er også en konkurrent i forhold til at få og fastholde 

medlemmer. 

 

13. Foreningens fremtid og ønsker: Tidtagningssystem skal snart skiftes ud - det er delt ejerskab 

mellem hallen og DeltaSwim. 

 

Aktiviteter 

De har aktiviteter alle dage undtagen søndag. De har flere hold på samme dag, og flere niveauer, så 

søskende har mulighed for at gå til svømning på samme tid. 

De har begyndere, let øvede, øvede og konkurrencesvømmere. De har også voksensvømning for 

begyndere og let øvede. De har ikke Babysvømning længere, men de har Leg og Plask, hvor børn 

(3-5 år ca.) og forældre er sammen. De har også forældresvømning samtidig med at der er alm. 

svømmeundervisning. De har primært svømmehallen, men også lidt timer i Badeland. De forsøger 

at lave brobygning mellem holdene.  

Der er mange, der hopper fra, når de er 14 år ca., som ikke vil konkurrence svømning, men egentlig 

gerne vil lave motionssvømning eller lign. Klubben har tilbud til ikke-konkurrencesvømmere, men 

det er et udviklingsområde. De er i gang med forsøg med andre former for svømning for teenagere. 

Svømning som motion og leg.   

Handicaphold. Ingen specifikke handicap hold, men de har enkelte der er med 

(døve/hørehæmmede), men der kommer måske noget fra næste sæson. De har måske en instruktør, 

og de vil gerne være med til at lave et samarbejde omkring eks. handicapsvømning med 

kommunen. I forhold til det, kan det være en udfordring med halfordelingsmodellen. Handicaphold 

vil betyde færre deltagere i vandet, kan de så stadig få timer til det? Og hvad med tilskuddet til 

sådanne små hold? 

 

Klubben vil også gerne arbejde med svømning for danskere med anden etnisk baggrund. Evt. I 

samarbejde med Motionsforeningen Sønder-Korskær.  

 

Dejligt at have hele hallen, så forældre med flere børn, kan få alle børn til svømning på en dag. 

Arbejder med en større stævne i maj i 50m. Det kræver mange medhjælpere. Har lavet et mindre 

stævne hvor de inviterede EGIF svømning, som en slags træning. 

 

Bestyrelsen 

Bestyrelsen er blevet udvidet med 2 personer efter sidste generalforsamling. 

Bestyrelse - 7. Aktivitetesudvalg ca. 10 (ekskl. bestyrelsen). Andre forældre er officials ved stævner 

og lign. Det er Tordenskjolds soldater, og det kan være svært at engagere forældrene i det frivillige 

arbejde. Det har de arbejdet med i et års tid, og nu begynder de at se effekten af det. 

Uformelt samarbejde med EGIF svømning.  

 

Trænere 

Det kan være en udfordring med de unge trænere, der er på sidste år i gymnasiet, ofte sidste halvår, 

hvor de har eksaminer. Her har de problemer med at fastholde dem. Det hjælper, at de unge kan få 

lidt løn, så behøver de måske ikke et fritidsjob.  

Klubben har meget fokus på uddannelse af instruktørerne. Både for at give medlemmerne en høj 

kvalitet, og for at give de unge instruktører en god bagage med. Kurserne er i DGI regi og i 



svømmeunionens regi. De har ca. 25 instruktører/trænere.  

De begynder som hjælpeinstruktører og bygger på efterfølgende. 

 

DeltaSwim har, hvad der svarer til 1 fuldtidstræner. 1 træner på 24 timer (han varetager også noget 

af FK eliteidræts morgentræning). De er samlet 5 personer fra 5-24 timer ca. Til træning, 

styrketræning, træningsplanlægning mm. Derudover instruktører og hjælpeinstruktører i "svømme 

skolen".  

De har "ansatte" som en virksomhed, og får besøg af Arbejdstilsynet, laver AMV og lign.  

Der er en del arbejde i det.  

Medlemmer 

Mange ser svømning som en "skole". Man kommer for at lære at svømme, og ikke så meget for at 

være med i foreningen.  

De har også medlemmer fra Fritidspas. 

De har også bogstavsbørn. Som de håndterer. Men det er ikke mange. 

 

Økonomi 

De har styr på økonomien, de hjælper ofte med at servere til større arrangementer i FIC. De får som 

regel penge ind i et år, og bruger dem så det efterfølgende år.  

De har en ok økonomi, men vil gerne gøre mere for bl.a. konkurrenceafdelingen.  

De er glade for Conventus, og bruger det meget.  

 

Fordelingsmodellen 

Ulempe ved fordelingsmodellen: Det er svært at få nye tiltag i gang, for det er ikke sikkert, at der 

kommer nok deltagere til at fastholde tiden. Det er også en udfordring, at få timer nok i vandet, for 

der er jo mange andre, der også gerne vil have timer i svømmehallen. Hvis det bliver gratis, kan der 

komme endnu flere der ønsker tid i svømmehallen. De er også presset af FIC, der laver aktiviteter. 

Her er fordelingsmodellen vigtig, for den "sikre" dem tid.  

 

 

Tilsynsbesøget er foretaget af nedenstående medlemmer af Folkeoplysningsrådet og af Kultur & 

Fritid 

 

Fredericia, den    

 

 

------------------------------------------- ----------------------------------------------- 

Leif Urhøj, Folkeoplysningsrådet Jonna Heebøll, Folkeoplysningsrådet 

 

 

--------------------------------------------            

Birgitte L. Jakobsen, Kultur, Idræt & Turisme 

 


